

السيرة الذاتية



السيد عيسى قسيسية: هو سفيراً لدى دولة الفاتيكان ونائب رئيس دائرة شؤون المفاوضات التابعة لمنظمة التحرير الفلسطينية، حيث تعنى هذه الدائرة بمفاوضات الحل النهائي مع إسرائيل. قبل انضمامه لمنصبه الحالي في دائرة شؤون المفاوضات، عمل السيد عيسى قسيسية مستشاراً سياسياً ومسؤولاً عن العلاقات الدبلوماسية الدولية في مكتب سيادة الرئيس محمود عباس. بحكم خبرته في قضية القدس، انخرط في المفاوضات الرسمية وغير الرسمية مع الجانب الإسرائيلي. كما ترأس السيد قسيسية الملف الأوروبي في بيت الشرق في القدس (مقر الفريق الفلسطيني خلال محادثات السلام) حيث عمل مع الراحل فيصل الحسيني، كما عمل منسقاً للفريق الفلسطيني للمحادثات المتعددة الأطراف بالإضافة إلى انخراطه في قضايا القدس والكنيسة. وهو عضو في اللجنة الرئاسية للشؤون الكنسية وعضو في الوفد الرئاسي للمفاوضات مع الفاتيكان، وعضو في اللجنة الرئاسية لتأهيل كنيسة المهد في بيت لحم. حاصل على شهادة الماجستير من جامعة هارفرد الأمريكية بتخصص في إدارة القطاع العام، وماجستير من جامعة بيرمينغهام بالدبلوماسية، والماجستير في العلاقات الدولية من جامعة بيرزيت. تلقى جائزة "ريموند وجوزفين فرنون للأداء الأكاديمي المتميز" في العام 2004 كما حصل على جائزة من الجمعية الروسية الأرثوذكسية في العام 2012. في العام 2013، منح "نجمة إيطاليا" من قبل رئيس دولة إيطاليا، عضو فعال في عدة مؤسسات خيرية وذات طابع أهلي. من مواليد القدس عام 1964، متزوج وله ثلاث أولاد.

Mr. Issa Kassissieh: Ambassador to the Holy Sea and Deputy Head at the Negotiations Affairs Department of the Palestine Liberation Organization. The department is responsible for permanent status negotiations with the State of Israel. Prior to his current position at NAD, Mr. Kassissieh served as a Senior Policy Advisor responsible for foreign diplomatic relations at the Office of President Mahmoud Abbas. As an expert on the issue of Jerusalem, Mr. Kassissieh has been involved in both official and second-track negotiations with the Israelis. Prior to that, Mr. Kassissieh served as head of the "European Desk" at the Orient House in Jerusalem (headquarters of the Palestinian Team to the Peace Talks) where he worked closely with the late Mr. Faisal Husseini, and was coordinator of the Palestinian team for multilateral talks and in addition he dealt with Jerusalem issues and church affairs. Mr. Kassissieh serves as member of the Presidential Committee on Christian Affairs, a member of the Presidential Delegation to the Negotiations with the Holy See, and a member of the Presidential Committee for the Renovation of the Nativity Church. Mr. Kassissieh received a Master degree in Public Administration from Harvard's Kennedy School of Government - USA, a Masters in Diplomacy and Statecraft from the University of Birmingham - UK, and another Masters in International Studies from the Birzeit University. He was awarded the "Raymond & Joesphine Vernon Book Award for Academic Distinction" at the John F Kennedy School of Government in June 2004. He also received a medal from the Russian Orthodox Association in Palestine in 2012. Moreover, on behalf of the President of the Italian Republic, he was awarded the "Ordine della Stella D'Italia" in June 2013. He is member of several philanthropic and civil society organizations. Mr. Kassissieh is a Jerusalemite, married with 3 children, and was born in 1964.